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Kulturnämnden PROTOKOLL 8/2016 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 18 oktober 2016 kl. 15.35 – 15:45 
   

 Plats Folkoperan 
   

 Justerat 2016-10-24 

  

 

 

 

 

Roger Mogert                                             Rasmus Jonlund   

  

Närvarande     

Beslutande ledamöter     
 

 Roger Mogert (S) Ordförande 

Rasmus Jonlund (L) Vice ordförande 

Eleonore Eriksson (S)        

Tjia Torpe (MP)       

Micke Seid (MP) 

Ann Mari Engel (V)        

Johan Nilsson  (M) 

Kristina Lutz (M) 

  
 Tjänstgörande ersättare 
Fredrik Stiernstedt (S) för Salar Rashid (S) 

Henrik Lundberg (M) för Sophia Granswed (M)        

Anne-Lie Elfvén (L) för Hanna Gerdes (L)       

 
 Ersättare 

Emma Lindqvist (S) 

Michael Erik Svensson (MP)       

Juliana Gristelli (V)        

Sofia Lundin (Fi)       

Hanna Werner (M) 

Ulf Lönnberg  (KD) 

  
 

  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Lennart Ploom, stadsarkivarie 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Robert Olsson, Ann-Charlotte 

Backlund, Katti Hoflin, Patrik Liljegren, Tomas Andersson, Mårten 

Castenfors, Lena Nilsson, nämndsekreterare Erika Dahlberg och 

borgarrådssekreteraren David Jonsson samt personalföreträdarna 

Magnus Sundin och Maria Sundström. 
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§ 1 
Justering av dagens protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden utser vice ordförande Rasmus Jonlund (L) att 

tillsammans med ordföranden Roger Mogert (S) justera dagens 

protokoll. 

 

 
§ 2 
Anmälan av justerat protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 

7/2016 från nämndens sammanträde den 20 september, som 

justerats den 22 september. 

 

 

§ 3 
Anmälningsärenden  
Dnr 1.1/34/2016 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 
Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar 

b) Anmälan av protokoll Rådet för Funktionshinderfrågor 

2016-09-15 

c) Anmälan av protokoll Arkivutskottet 2016-10-13 

d) Stadsarkivets månadsrapport september 

e) Kulturförvaltningens månadsrapport september 

 

 

§ 4 
Minnesplats i Stockholm tillägnat offren för 
HIV/Aids. Motion (2016:50) av Ole-Jörgen Persson 
m.fl. (M). Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.1/1749/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 

 

- Att som svar på motionen överlämna och åberopa 

kulturförvaltningens yttrande. 
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Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-09-22. 

 
Sammanfattning 

I en motion från Ole-Jörgen Persson och Kristina Lutz (M) 

föreslås att det i Stockholm ska inrättas en minnesplats tillägnad 

offren för HIV och AIDS. Denna ska utformas i nära samarbete 

med organisationer och personer som arbetar mot spridningen av 

HIV och AIDS.  

 

Kulturförvaltningen finner därför att om en gestaltad minnesplats 

ska komma till stånd måste detta ske med extern finansiering. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) och Johan 

Nilsson m.fl. (M) med ersättaryttrande från Ulf Lönnberg 

(KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

- Att tillstyrka motionen  

- Att uppdra åt kulturförvaltningen att lösa en extern 

finansiering  

- Att därutöver anföra  

 

Det är glädjande att kulturförvaltningen ställer sig positiva till att 

etablera en minnesplats för offren för HIV/Aids och vi ställer oss 

bakom förslaget att genomföra detta med hjälp av extern 

finansiering. Vi tycker därför att kulturnämnden bör ge 

kulturförvaltningen i uppdrag att hitta en eller flera externa 

aktörer som är beredda att stötta detta projekt ekonomiskt. Det är 

bra att även Stockholm konst tar en aktiv roll i detta och är 

behjälpliga med utformningen av detta.   

 
Beslutsgång  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt kulturförvaltningen förslag.   

 
Reservation 

Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) och Johan Nilsson 

m.fl.  (M) med ersättaryttrande från Ulf Lönnberg (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 



 

Kulturnämnden 2016-10-18 
 

 Sida 4 (16) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

§ 5 
En mer meningsfull fritidsverksamhet för barn och 
unga. Motion (2016:54) från Bo Lundin m.fl. (M). 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 1.1/1893/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 

 

- Att kulturnämnden beslutar att som svar på remissen 

överlämna kontorets tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen. 

- Att kulturnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-10-07. 

 
Sammanfattning 

Motionen föreslår att Stockholms stad utreder möjligheten att 

införa profilfritids, samt att stadens alla fritidsverksamheter 

erbjuder läxhjälp till samtliga elever. Profilfritids erbjuds idag i 

Tyresö kommun med fritidsgårdar som under eftermiddagen 

bedriver temainriktad verksamhet. 

 

Kulturförvaltningen delar motionens syn att fritidshemmen spelar 

en viktig roll i barns utveckling. Det belyses bland annat av att 

förvaltningen tagit fram en särskild guide för fritiden till det 

strategiska programmet ”Kultur i ögonhöjd” som antogs av 

Kommunfullmäktige 2009.  Förvaltningen anser att 

kulturaktiviteter på stadens fritidshem är ett viktigt inslag som 

bör kunna erbjudas oavsett om verksamheten bedrivs utifrån en 

specifik profil eller ej. 

 

Kulturförvaltningen redogör i sitt svar för den verksamhet som 

redan bedrivs för att erbjuda barn och unga i Stockholms stad en 

kvalitativ fritid. Det finns stora möjligheter för stadens fritids att 

inkludera kultur i sin verksamhet och dessa samarbeten skulle 

kunna stärkas och fördjupas ytterligare om riktade resurser 

avsattes för ökade kulturinköp och vidareutbildning. 

Kulturförvaltningen anser vidare att läxhjälp är en viktig 

kommunal insats som bör erbjudas från fler parter. Här erbjuder 

förvaltningens bibliotek kontinuerligt läxhjälp på flera enheter.  
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 

2) Johan Nilsson m.fl. (M) med ersättaryttrande från Ulf 

Lönnberg (KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

- Att tillstyrka motionen 

- Att därutöver anföra  

 

De allra flesta låg- och mellanstadieeleverna går idag på fritids 

och verksamheten blir således en viktig del av skoldagen. Det är 

viktigt att verksamheterna fylls med relevant innehåll och att ge 

barn och unga möjlighet att utöva sin idrott, eller någon annan 

aktivitetet som de vill ägna åt är bra för alla. Vi ser profilfritids 

som ett komplement till befintliga verksamheter men också som 

ett sätt att nå målen i det idrottspolitiska programmet samt öka 

nyttjandet av stadens idrottsanläggningar på tider där de idag står 

relativt outnyttjade.  

 

I Tyresö kommun har profilfritids funnits under en period och 

försöket har varit lyckat, såväl när det gäller intresset från 

föreningar som velat bedriva fritidsverksamhet men också bland 

fritidseleverna där intresset varit stort. Idag finns bland annat 

profilfritids med tema ridning och fotboll.  

 
Beslutsgång  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt kulturförvaltningen förslag.   

 
Reservation 

Johan Nilsson m.fl. (M) med ersättaryttrande från Ulf Lönnberg 

(KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till 

beslut. 

 

 

§ 6 
Namngivning av plats efter Arvid Lindman. Motion 
(2016:58) av Joakim Larsson m.fl. (M). Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 1.1/2608/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 
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- Att som svar på motionen överlämna och åberopa 

kulturförvaltningens yttrande. 

- Att kulturnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-10-03. 

 
Sammanfattning 

I motionen föreslår Joakim Larsson (M) och Sten Nordin (M) att 

Stockholms stad namnger en plats efter en av Sveriges 

stadsministrar Arvid Lindman. Förslaget är att ytan vid 

Kungsträdgårdens t-baneuppgång mot Jakobsgatan är en lämplig 

sådan plats. 

 

Kulturförvaltningen ser gärna att en eventuell namngivning av 

platsen som Arvid Lindmans plats, pedagogiskt kompletteras 

med de allmängiltiga berättelser om bland annat rösträttens 

framväxt som varit en del av Arvid Lindmans politiska gärning. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 

2) Johan Nilsson m.fl. (M) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande: 

 

- Att tillstyrka motionen 

- Att därutöver anföra  

 

Arvid Lindman, 1862-1936, är en av Sveriges kända 

statsministrar som ännu inte har någon plats i Stockholm 

uppkallad efter sig. De samtida statsministrarna Hjalmar Branting 

och Karl Staaff har till exempel båda uppmärksammats med en 

gata respektive park. 

Det är en viktig markering av historien att kvinnor och män som 

inom olika delar av samhällslivet varit betydelsefulla får platser i 

huvudstaden uppkallade efter sig. En princip som naturligtvis 

måste hanteras allsidigt och varsamt. 

Arvid Lindman innehade en rad framstående poster i och utanför 

regeringen i det offentliga Sverige men också inom näringslivet. 

Främst var han Sveriges statsminister åren 1906-11 samt 1928-
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30.  Arvid Lindman var under åren 1913-1935 ordförande i sitt 

partis, Allmänna Valmansförbundet senare Högerpartiet, 

riksorganisation. Arvid Lindman anses vara en av föregångarna 

att som politiker vända sig direkt till väljarna.  

Arvid Lindman bodde i Stockholm på Västra Trädgårdsgatan 

varför vi menar att den underutnyttjade ytan framför 

Kungsträdgårdens tunnelbaneuppgång mot Jakobsgatan kan vara 

en relevant plats. Den bör samtidigt rustas upp och göras mer 

tillgänglig. 

Vi ser positivt på kulturförvaltningens förslag om att komplettera 

en namngivning av platsen med pedagogisk information om de 

allmängiltiga berättelser om bland annat rösträttens framväxt som 

varit en del av Arvid Lindmans politiska gärning. 

 
Beslutsgång  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt kulturförvaltningen förslag.   

 
Reservation 

Johan Nilsson m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande lämnas av ordförande Roger Mogert m.fl. (S) 

och Ann Mari Engel (V) med ersättaryttrande från Sofia Lundin 

(Fi) enligt följande: 

 

Att genom namngivning av platser lyfta fram personer kan 

absolut vara ett intressant sätt att levandegöra vår historia. I 

majoritetens förslag till budget för 2017 har kulturnämnden 

därmed fått i uppdrag att i samarbete med 

stadsbyggnadsnämndens namnberedning verka för ett nytt 

skyltprogram som markerar platser där viktiga personer för 

Stockholm verkat. Vi vet idag att kvinnors historia och gärningar 

länge varit kraftigt underrepresenterade i hyllningar som dessa 

vilket inte går att ignorera inför kommande hyllningar. Vi häpnar 

därmed över att Sten Nordin och Joakim Larsson väljer att vilja 

lyfta just Arvid Lindman samtidigt som de i sin motion skriver att 

namngivningar som dessa måste ”hanteras allsidigt och varsamt”. 

Att lyfta en av de som allra tydligast förhindrat kvinnors rösträtt 

känns mest som ett provocerande förslag från ett 

ungdomsförbund.  

 

Inte enbart hade Lindman, som kulturförvaltningen påpekar, 

alltså en beklaglig roll vid inrättandet av ett rasbiologiskt institut. 

Lindmans roll i vägen mot allmän rösträtt måste också 

problematiseras.  Lindmans högerregering genomförde förvisso 
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rösträtt för fler men fortfarande fick inga kvinnor och stora 

grupper män inte rösta. Röstskalan var inkomstgraderad och för 

rösträtt till andra kammaren krävdes fullgjord värnplikt och 

erlagd skatt. Dessutom uteslöts fängelseinterner och de som var 

omhändertagna av fattigvården. Snarare än att driva på för allmän 

rösträtt ogillade Lindman idén om folkstyre men han fann genom 

reformen en väg att minimera de eventuella skador han såg 

hotade.  

 

 

§ 7 
Tillfälligt stöd till Judiska museet i Stockholm. 
Motion (2016:71) av Lotta Edholm m.fl. (L). Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 1.1/2732/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 

 

- Att som svar på motionen överlämna och åberopa detta 

tjänsteutlåtande. 
- Att kulturnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-09-26. 

 
Sammanfattning 

I motionen beskrivs Judiska museets planer på att flytta 

verksamheten till den gamla auktionskammaren vid 

Själagårdstorget i Gamla stan. Motionärerna föreslår att 

Stockholms stad matchar ett tidigare aviserat statligt stöd på 1,5 

miljoner kronor med ett lika stort belopp som tas från den 

centrala medelreserven. Museet räknar därutöver med att själva 

bekosta en stor del genom insamling och ökade egenintäkter. 

 

Kulturförvaltningen delar motionärernas uppfattning att Judiska 

museet är en viktig aktör i Stockholms kulturliv och att museet 

också har en vidare samhällsbetydelse i att förmedla kunskap om 

integration och samexistens. Denna inställning framgår också av 

att kulturnämnden under många år stött verksamheten och att den 

nyligen beslutat om ett utvecklingsstöd på 750 000 kronor för 

utställningen ”Traces of existance” som kommer att bilda ramen 

för det nya museet som öppnas på nyåret 2018/19. 

 

Kulturnämnden har med detta stöd bidragit till att det nya museet 

får en innehållsligt spännande upptakt. Förvaltningen har ingen 

rådighet över stadens centrala medelreserv men ser nämndens 
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ställningstagande som en kvalitetsbedömning för andra 

finansiärer och stödgivare. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) och Johan 

Nilsson m.fl (M) med ersättaryttrande från Ulf Lönnberg 

(KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

- Att tillstyrka motionen 

- Att därutöver anföra följande 

 

Judiska museet är en stor tillgång och en viktig resurs inte bara i 

det svenska judiska livet utan också i Stockholms och Sveriges 

museivärld. Staden bör visa att det judiska kulturarvet och det 

judiska museet är viktigt för Stockholm. Det handlar om en av 

våra nationella minoriteter, om historia men också om integration 

och tolerans i vår nutid och framtid. Ett starkare och ännu 

intressantare judiskt museum mitt i Stockholms historiska hjärta 

skulle också vara mer attraktivt för turister och stärka Stockholm 

som besöksmål. 

 

Vi delar förvaltningens uppfattning om att nämndens 

ställningstagande ses som en kvalitetsbedömning och motionen 

om att staden matchar statens tillfälliga stöd på 1,5 miljoner 

kronor bör därför tillstyrkas. 

 
Beslutsgång  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt kulturförvaltningen förslag.   

 
Reservation 

Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) och Johan Nilsson 

m.fl. (M) med ersättaryttrande från Ulf Lönnberg (KD) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
 
 

§ 8 
Föreningslivets tillgång till skollokaler 
Dnr 1.1/2627/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 



 

Kulturnämnden 2016-10-18 
 

 Sida 10 (16) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

 

- Att kulturnämnden föreslås godkänna tjänsteutlåtandet 

om föreningslivets tillgång på skollokaler.  

- Att beslutet justeras omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens, utbildningsförvaltningens och 

idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-10-03. 

 
Sammanfattning 

Kulturnämnden, utbildningsnämnde och idrottsnämnden har i 

olika ärenden fått i uppdrag att samverka för att tillgängliggöra 

stadens lokaler. Projektgruppen har genom en behovsbedömning 

identifierat kluster och vidare sju skolor för att ytterligare utreda 

möjligheter och konsekvenser inom pilotprojekt. Gruppen 

föreslår ett antal generella regler för öppettider, ersättning till 

skolorna, ansvar vid olika åtaganden och händelser samt former 

för samråd med SISAB vid frågor som rör underhåll samt om- 

och nybyggnader. För att skapa en effektivare och mer 

transparant administration av skolersättningen föreslår 

förvaltningarna att ansvaret och nuvarande medel för 

skolersättningen förs över till utbildningsförvaltningen.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 
Beslutsgång  

Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

kulturförvaltningen förslag.   

 

Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande lämnas av ordförande Roger Mogert m.fl. (S), 

Micke Seid (MP) och Ann Mari Engel (V) med ersättaryttrande 

från Sofia Lundin (Fi) enligt följande: 

 

Föreningslivets tillgång till lokaler är avgörande för ett kraftfullt 

civilt samhälle och ärendet beskriver förtjänstfullt hur skolans 

lokaler kan bidra till detta.  

 

Majoritetens förslag till budget för 2017 konkretiserar hur 

tillgängliggörandet ska ske under kommande år och ger 

kulturnämnden i uppdrag att tillsammans med idrottsnämnden 

bistå utbildningsnämndens utredning angående formen för 
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skolkostnadsersättningen med målet att tillgängliggöra fler 

skollokaler till överkomligt pris för föreningsliv.   

 

Kulturnämnden, utbildningsnämnden och SISAB ska i 

samverkan också tillgängliggöra minst en ny skollokal per 

stadsdelsnämndsområde för föreningslivet och civilsamhället.  

Etableringen av dessa sker med tydlig hänsyn till stadsdelarnas 

existerande tillgång till samlingslokaler. 

 

 

§ 9 
Inrätta ett scenkonsthus för det fria kulturlivet. 
Svar på skrivelse från Rasmus Jonlund m.fl. (L)   
Dnr 1.1/2544/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 

 

- Att kulturnämnden godkänner förvaltningens svar på 

skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2016-09-26. 

 
Sammanfattning 

I skrivelsen ställer Rasmus Jonlund (L), Hanna Gerdes (L) och 

Anne-Lie Elfvén (L) frågor om vilka behov, intressen och 

möjligheter det finns för ett scenkonsthus för de fria kulturaktörer 

som saknar tillgång till scen och repetitionslokaler. 

 

Kulturförvaltningen pekar i sitt svar på flera möjligheter för 

scenkonstaktörer att repetera och framföra sina föreställningar. 

Många teatrar med egna lokaler ger andra utövare möjligheter att 

använda scenerna. Lokalförvaltande organisationer, 

studieförbund, biblotek och skolor erbjuder repetitions- och 

speltillfällen. Utöver detta finns Fri Scen på Kulturhuset 

Stadsteatern där teatergrupper väljs ut och under vissa 

förutsättningar ges tillfälle att under ett par veckor ta del av 

institutionens resurser och visa sina föreställningar.  

Enligt förvaltningen bör ett scenkonsthus både planeras och 

drivas av det fria kulturlivet. Genom det kommunala kulturstödet 

finns det möjlighet att stödja kulturlivets initiativ till nya 

etableringar och förvaltningen välkomnar genomarbetade förslag 

med bred finansiering.  

 

 

 



 

Kulturnämnden 2016-10-18 
 

 Sida 12 (16) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

- Att nämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda intresset 

för ett scenkonsthus för det fria kulturlivet 

- Att därutöver anföra följande 

 

Många fria teatergrupper saknar idag egen scen. De har stora 

problem med höga lokalkostnader alternativt inga lokaler alls att 

varken repetera eller uppträda på. En gemensam scen för det fria 

kulturlivet att dela och verka på skulle ge många teaterkompanier 

utan lokal en möjlighet att nå en ny publik och skulle dessutom 

vara resurseffektivt; mindre pengar går till lokaler, och mer kan 

gå till kulturen. 
 

Förvaltningen pekar i sitt svar på flera möjligheter för 

scenkonstaktörer att repetera och framföra sina föreställningar, 

vilket är bra. Ett samlat scenkonsthus skulle naturligtvis inte 

ersätta alla dagens fria teatrar, utan kunna skapas utifrån 

teatergruppers behov och på deras initiativ. Förvaltningen menar 

att ett fritt scenkonsthus både ska planeras och drivas av fria 

kulturaktörer. Vi håller med, men det kommunen kan behöva 

göra är att stötta samarbeten och genomförandet. Vi föreslår 

därför än en gång att nämnden uppdrar åt förvaltingen att i ett 

första steg undersöka möjligheterna och intresset bland fria 

kulturaktörer för ett gemensamt scenkonsthus. 

 
Beslutsgång  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt kulturförvaltningen förslag.   

 
Reservation 

Vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande lämnas av ordförande Roger Mogert m.fl. (S), 

Micke Seid (MP) och Ann Mari Engel (V) med ersättaryttrande 

från Sofia Lundin (Fi) enligt följande: 
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Den fria scenkonsten är en oumbärlig del av Stockholms kulturliv. Det 

finns som förvaltningen framhåller en rad olika former av fri scenkonst 

med olika förutsättningar, resurser och inriktningar. Det finns också 

flera olika möjligheter för scenkonstnärerna att producera och framföra 

sina föreställningar men ändå finns förstås aktörer som ibland har svårt 

att finna en lämplig spelplats. De grupper som har en egen scen är 

samtidigt ekonomiskt beroende av uthyrning under vissa perioder. Det 

huvudsakliga problemet har alltså varit bristen på resurser för 

finansiering snarare än bristen på lokal. Detta hos såväl den uthyrande 

scenen som hos dem som söker lokaler. 

 

Vi vill därför poängtera att stadens kulturstöd också ges till aktörer utan 

egen scen som kan användas till att betala hyra, vilket kan behöva 

kommuniceras tydligare till det fria scenkonstlivet. Den rödgrönrosa 

majoriteten har höjt kulturstödet med 21 procent på två år vilket 

betyder att fler aktörer idag har möjlighet att verka. Mångas 

förutsättningar är dock fortsatt svåra. Att fler delar på existerande 

scener är ett sätt att hantera dessa utmaningar. Därutöver har nuvarande 

majoritet sett till att Kulturhuset Stadsteatern återigen öppnar Kilen 

som en plats för den fria scenkonsten.  

 

Med detta sagt, söker någon aktör medel för att starta något i stil med 

ett ”scenkonsthus” ska en sådan ansökan självfallet behandlas och tas 

ställning till enligt ordinarie ordning. 
 
Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande lämnas av Ulf Lönnberg (KD) enligt följande: 

 

Om jag hade haft rätt att rösta hade jag röstat enligt följande 

förslag: 

 

- Nämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda intresset för 

ett scenkonsthus för det fria kulturlivet 

- Därutöver vill jag anföra följande: 

Förvaltningen välkomnar i sitt svar en intresseundersökning för 

ett nytt scenkonsthus som enligt förvaltningen bör drivas av det 

fria kulturlivet. I ett nästa skede, om eventuellt beslut fattas att 

förverkliga ett scenkonsthus, bör särskilt fokus ligga på följande: 

 

1  

Fler arbetslokaler och scenutrymmen för scenkonsten 
Förvaltningen redovisar sina mångåriga insatser för att stimulera 

och öka effektivt samnyttjande av lokaler. Dagens situation visar 

att nya vägar nu måste prövas. Fortfarande äts oskäligt stora delar 

av kulturbidragen upp av höga eller t o m outnyttjade 

lokalhyreskostnader. 

 

Förvaltningens strävanden om lokalsamordning välkomnas av 

många fria aktörer men ett antal aktörer saknar ännu möjlighet 
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eller vilja till att organisera adekvat och gemensamt 

resursutnyttjande. Därför måste nya modeller utvecklas som 

erbjuder aktörerna lokalsamordning som ger större utväxling på 

beviljade kommunala bidrag. 

 

Den fria scenkonsten ska ha goda praktiska möjligheter att 

utvecklas brett och med stor variation över tid. Ett målinriktat 

scenkonsthus kan vara ett verksamt bidrag på vägen dit. 

 

2  

Rättssäker rågång mellan politik och scenkonst över tid. 
Förvaltningen skriver att ett fritt scenkonsthus ska planeras och 

drivas av det fria kulturlivet.  

I en sådan konstruktion riskeras att från start bygga in person- 

och kulturprotektionistiska låsningar som hämmar variation och 

nytänkande. 

 

Ett nytt scenkonsthus bör därför drivas som en egen fristående 

förvaltning med särskilt utskott under kulturnämnden eller som 

kommunalt aktiebolag eller annan lämplig driftsform med 

ansvarsfördelning, resultatansvar och oberoende som anges i 

direktiven alternativt i bolagsordningen. 

 

För tillsättande av verksamhetschef alternativt verkställande 

direktör bör exempelvis femåriga förordnanden tillämpas för att 

upprätthålla scenkonstens oberoende ställning till form, innehåll 

och kvalitet. Val av driftsform påverkar graden av ökad tillgång 

till kort- och långsiktiga klassiska, experimentella och utmanande 

scenkonstprojekt för staden och stockholmarna. 

 

 

§ 10 
Fyllnadsval av ersättare i kulturnämndens 
kulturmiljöutskott  
Dnr 1.1/2904/2016  

 
Beslut 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar följande: 

 

- Att kulturnämnden beslutar att utse Emma Lindqvist (S) 

som ersättare i kulturnämndens kulturmiljöutskott för 

tiden till och med den 31 december 2018.  

- Att paragrafen justeras omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2016-09-26. 
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Sammanfattning 

Den 30 mars 2015 beslutade kommunfullmäktige att 

kulturnämnden ska ha ett kulturmiljöutskott. Kulturmiljöutskottet 

ska besluta, på kulturnämndens vägnar, om utlåtanden kring 

kulturhistoriska värden i program, detaljplane-, bygglovs- och 

rivningsremisser.  

 

Kulturmiljöutskottet består av sju ledamöter och två ersättare som 

utses av kulturnämnden efter nomineringar från de olika 

partierna. Mandattiden är fyra år och överensstämmer med de 

ordinarie valperioderna. Kulturmiljöutskottet består för 

närvarande av följande medlemmar: 
 

Ledamöter 

Eleonore Eriksson (S), ordförande 

Rasmus Jonlund (L), vice ordförande 

Fredrik Stiernstedt (S) 

Tjia Torpe (MP) 

Ann Mari Engel (V) 

Henrik Lundberg (M) 

 

Ersättare: 
Vakant (S) 

Anne-Lie Elfvén (L) 

 

Kulturnämnden föreslås besluta att Emma Lindqvist (S) väljs in 

som ersättare i kulturmiljöutskottet. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se 

beslutet). 

 
Beslutsgång  

Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

kulturförvaltningen förslag.   
 

 

§ 11 
Information och övriga frågor 
 

Anmälan görs av inkomna skrivelser till kulturnämnden enligt 

följande: 

 

- Skrivelse från Johan Nilsson m.fl. (M), Rasmus Jonlund 

m.fl. (L) och Pelle Thörnberg (C) angående Arbetet med 
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att säkra demokrati och trygghet i verksamheter som 

uppbär offentliga medel.  

- Skrivelse från Johan Nilsson m.fl. (M), Rasmus Jonlund 

m.fl. (L) och Pelle Thörnberg (C) angående Skrivelse 

kulturnämnden. 

Beslut 

Kulturnämnden överlämnar skrivelserna till kulturförvaltningen 

för beredning.  

 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet, 

Erika Dahlberg 


